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Akademika Heyrovského 1203/8, 500 05 Hradec Králové 

tel. (+420) 495 067 111 
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Zápis z 11. zasedání Akademického senátu 
č. j. UKFaF/519026/2021 
 
konaného 12. 1. 2022 od 14.00 hodin v restauraci Na Biřičce na Novém Hradci Králové 
 
Přítomni: dr. Babica Jan, dr. Bárta Pavel, Mgr. Brokešová Jana, doc. Červený Lukáš, Hanusová 
Anna, dr. Hošťálková Anna, Jan Tomáš, Janovcová Hana, Mgr. Kerda Marek, doc. Krátký 
Martin, doc. Kučera Radim, dr. Kudláčková Zděnka, dr. Macháček Miloslav (na část zasedání), 
doc. Siatka Tomáš, prof. Šatínský Dalibor, dr. Vraníková Barbora, prof. Zimčík Petr 
 
Vedení fakulty: prof. Šimůnek Tomáš, prof. Doležal Martin, doc. Roh Jaroslav, prof. Solich 
Petr, prof. Štaud František, Ing. Vlčková Lenka 
 
Hosté: Mgr. Matějka Lukáš, dr. Matouš Petr, Ing. Navrátilová Lucie, prof. Trejtnar František, 
Mgr. Voříšková Eliška 
 
Omluveni: doc. Boušová Iva, Fecske Peter, Mgr. Horáček Ondřej, Khatibi Seyedmohammad, 
doc. Malý Josef, prof. Nachtigal Petr, Bc. Ocelková Anna, Rataj Jan 
 
 
Navržený program: 
 

1. Zahájení 

2. Schválení programu 

3. Vystoupení vedení FaF UK 

4. Informace z AS UK a komisí AS UK 

5. Žádost o postoupení smlouvy o nájmu kantýny v areálu FaF UK 

6. Informace o krátkodobých pronájmech prostor FaF UK v roce 2021 

7. Projednání změn Akreditačního řádu UK. 

8. Projednání změn Pravidel pro hospodaření UK 

9. Projednání změn Stipendijního řádu UK 

10. Projednání změn Jednacího řádu Akademického senátu UK 

11. Různé 

 
1. Zahájení 
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Mimofakultní zasedání AS FaF UK zahájil předseda senátu prof. Zimčík ve 14:15. V úvodu 11. 
zasedání přivítal senátorky a senátory, vedení fakulty a hosty zasedání (Ing. Navrátilovou, dr. 
Matouše, Mgr. Matějku a zástupce fakulty v AS UK prof. Trejtnara a Mgr. Voříškovou). 
Předseda poděkoval senátorkám a senátorům za odvedenou práci v předchozím roce a popřál 
všem hodně zdraví, mnoho úspěchů a sil do další práce v senátu. K přání se připojil děkan 
fakulty prof. Tomáš Šimůnek a ostatní členové kolegia.  
Skrutátory byli určeni a tichým souhlasem schváleni dr. Anna Hošťálková a doc. Tomáš Siatka. 
Akademický senát byl usnášeníschopný ve všech projednávaných bodech programu. 
 
Průběh zasedání senátu zapsal místopředseda Tomáš Jan. 
 
2. Schválení programu 
 
Senátoři s předstihem obdrželi pozvánku a program 11. zasedání AS FaF UK. K navrženému 
programu nebyly vzneseny žádné připomínky a náměty, nikdo ze senátorů nepožádal 
o doplnění programu, proto předseda senátu prof. Petr Zimčík vyzval senátory k hlasování 
o jeho schválení.  
Hlasování: 16-0-0 (ano-ne-zdržel se)  
Závěr: AS FaF UK schválil program 11. zasedání AS FaF UK. 
 

 
3. Vystoupení vedení FaF UK 
 
prof. Šimůnek /děkan fakulty/: 

• Výběrová řízení na pozici vedoucích kateder a pracovišť: 

• VŘ na pozici vedoucího Katedry farmakologie a toxikologie – vybrán byl prof. 

PharmDr. František Štaud, Ph.D. (na dobu 5 let). 

• VŘ na pozici vedoucího Katedry sociální a klinické farmacie – vybrán byl doc. 

PharmDr. Josef Malý, Ph.D. (na dobu 5 let). 

• VŘ na pozici vedoucí Katedry organické a bioorganické chemie – vybrána byla 

prof. PharmDr. Kateřina Vávrová, Ph.D. (na dobu 3 let). 

• VŘ na vedoucího pracoviště vivárium – vybrán byl PharmDr. Ivan Vokřál, Ph.D. 

(pověřen vedením nově zřízeného pracoviště). 

• Covid-19: Nastupuje nová mutace omikron. S ohledem na blížící se zkouškové období 

apelováno na zkoušející, aby zajistili zastupitelnost a v případě náhlé indispozice se 

nemusely rušit studentům termíny (příprava písemných testů předem, předávat 

instrukce kolegům). 

• Vydáno opatření děkana č. 2/2022 – Preventivní testování zaměstnanců na přítomnost 

viru SARS-CoV-2. V souladu s nařízením Vlády ČR se musí od 17. 1. 2022 testovat 

všichni (i očkovaní) zaměstnanci dvakrát týdně. 

• Mephared 2:  

• AS UK na svém prosincovém zasedání schválil vnitrouniverzitní dohodu mezi 

FaF, LFHK a rektorátem řešící mimo jiné financování dalších etap projektu. 

• Na Sharepointu projektu byly uveřejněny aktualizované podklady 

jednotlivých pracovišť. 
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• Na MŠMT zasedne hodnotící komise posuzující stavební projekty, které by 

měly čerpat finanční prostředky z Národního plánu obnovy. 

Dotazy a odpovědi nebyly. 
 
 
Prof. Štaud: Studijní záležitosti /Farmacie/ 

• Studijní oddělení připravuje rozvrhy pro letní semestr akademického roku 2021/2022. 

Vyučující mohou sdělit své připomínky. Spolupráce se sekretářkami vybraných kateder 

s blížícími se průběžnými státnicemi. 

• Anketa hodnocení výuky studenty – poděkování dr. Koulovi za zpracování číselného 

hodnocení. Kolegium děkana tyto výsledky využije jako podklad pro vyplacení odměn 

zaměstnancům podílejících se na výuce. 

• Do 25. 1. 2022 je možno podávat návrhy na stipendia za sportovní výsledky v roce 

2021 a stipendia v případě zvláštního zřetele hodná. Bližší informace byly zveřejněny 

na intranetu a rozeslány studentům. Žádosti se podávají na Studijní oddělení. 

• Povinné očkování studentů – na základě novelizace vyhlášky č. 537/2006 Sb., 

o očkování proti infekčním nemocem, mají být od března 2022 očkovaní i studenti 

zdravotnických oborů. Vyčkává se na metodiku z rektorátu UK a další podrobnosti 

ohledně toho, jak postupovat v případě neočkovaných studentů. Následně budou 

informováni studenti.   

Místopředseda AS FaF UK doc. Krátký vznesl dotaz ohledně možností studia studentů, kteří 
odmítnou očkování. Prof. Štaud nastínil možnosti, ale je zatím poněkud předčasné toto řešit. 
 
doc. Roh /Vědecká činnost, doktorské studium, transfer technologií/ 

• Cooperatio: program Cooperatio nahradil dosavadní Progres. V nejbližší době dojde 

k setkání rady programu, aby se nastavily jednotlivé způsoby čerpání financí a podpory 

(např. pro postdoky). 

• Za poslední 4 roky se zvýšil podíl vědeckých prací publikovaných v periodikách 

vyžadujících poplatek za zveřejnění z 6 % na 35 %. Souvisí to mimo jiné i s řešením 

velkých grantových projektů. Tento trend je znepokojující, protože může v budoucnu 

nastat potenciálně problém s uznáváním některých placených výstupů v časopisech, 

které mohou být považovány za predátorské.  

• Vzhledem k blížícímu se nástupu na pozici děkana Farmaceutické fakulty UK 

informoval o předložení návrhů na členy kolegia děkana, vědecké rady a disciplinární 

komise k projednání na nejbližším zasedání 3. 2. 2022. 

 

Informace o publikacích vyvolaly na plénu diskuzi, do které se zapojili doc. Červený, doc. 
Krátký, doc. Roh, prof. Solich, prof. Šimůnek, prof. Štaud. Byly vyjádřeny obavy, že by se mohlo 
v budoucnu zhoršit hodnocení vědy na fakultě nezávislými hodnotiteli, pokud se množství 
placených publikací stane faktorem snižujícím „rating“ pracoviště. 
 
Prof. Doležal: Vnější a mezinárodní vztahy fakulty 
Oblast vnějších vztahů  
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• Den otevřených dveří – prezenčního DOD a JJUK dne 8. 1. se účastnilo 140 návštěvníků. 

Osobně tak na fakultě bylo více než 300 středoškoláků. Další termín DOD a JJUK nás 

čeká 2. 2. 2022 online. 

• NaKarlovku – 29. 1. online prezentace studijních programů na Univerzitě Karlově 

• Po odmlce způsobené pandemií byly obnoveny vztahy se společností Zentiva, a. s. 

• časopis Fórum – rozhovor s dr. Karlíčkovou 

Mezinárodní vztahy 

• ERASMUS+ – schvalování výjezdu pregraduálních studentů 

 

Prof. Solich: Vnitřní záležitosti, evropské projekty a strategický rozvoj fakulty 

• EFSA – podána žádost na MŠMT o prodloužení projektu z důvodu covidu. Zatím jsme 

byli požádáni o doplnění dalších informací. 

• Fafík – bude nadále provozován ve stávajících prostorách. Došlo k dohodě s novým 

majitelem prostor. 

• Národní plán obnovy – příprava žádostí o finanční prostředky vyhrazené na digitalizaci, 

modernizaci výuky a rekvalifikaci zaměstnanců. Čerpání financí by mělo být možné od 

července 2022. 

Dotaz prof. Trejtnara k programu MŠMT Exceles – Implementační nástroj komponenty 5.1 

Národního plánu obnovy. Kolegium (prof. Šimůnek, prof. Štaud, doc. Roh, prof. Solich) 

dovysvětlilo situaci. Fakulta byla oslovena v okamžiku, kdy již všechny finance byly rozděleny. 

Děkan fakulty vyjádřil s postupem nesouhlas a vedoucí jednotlivých sekcí obeslal 

s informacemi o kvalitách našich vědeckých skupin. Do sekce neurovědy byla navržena 

skupina prof. Štauda, do sekce infekčních chorob skupina doc. Roha zkoumající potenciální 

antituberkulotika. 

 
Ing. Vlčková /tajemnice fakulty/: Ekonomické, provozní a správní záležitosti 

• Nabídla senátorům osobní schůzky při přípravě fakultních periodických dokumentů 

(výroční zpráva apod.). 

• Probíhají závěrečné účetní práce spojené s uzavíráním rozpočtů kateder a grantů. 

• Připravují se nákupy vybavení do nového roku.  

• Úklid na FaF již zajišťuje firma ZENOVA services, s. r. o. Doufejme ve zlepšení 

úklidových služeb. 

 
Dotazy a odpovědi:  
Doc. Červený vznesl dotaz na pozici interního auditora, kterého často nevídá. Ing. Vlčková 
vysvětlila, že auditor je na fakultě zaměstnán na dohodu a práci vykonává zejména 
prostřednictvím home office. Prof. Šimůnek zdůraznil vysoký přínos JUDr. Obršála vytvořením 
detailní analýzy rizik. Jako osoba s právnickým vzděláním pomáhá covid týmu s výkladem 
vládních nařízení. V současné době provádí audit v Českém farmaceutickém muzeu na Kuksu 
a v Zahradě léčivých rostlin. 
 

Dr. Hošťálková se připomněla s prosbou ze začátku loňského roku ohledně daňových přiznání.  



   
 

5 

 

Prof. Šatínský vznesl dotaz, jak budou nastaveny úvazky v nových projektech NPO a OP JAK. 

Ing. Vlčková odpověděla, že úvazky budou nastaveny na maximální 1,0 FTE. Případné kolize 

s úvazky na jiných projektech bude nutné individuálně řešit. 

 
Hlasování: Přijato tichým souhlasem. 
Závěr: AS FaF UK vzal na vědomí informace od vedení fakulty. 
 

 
4. Informace z AS UK a komisí AS UK 
 
Prof. Trejtnar, zástupce FaF UK v AS UK, přednesl informace z prosincového zasedání 
Akademického senátu UK, které trvalo přes 4,5 h. 

• Informace o průběhu přijímacího řízení na UK – probíhá kvalitně, vyhověno bylo pouze 
jedinému odvolání. 

• Na pozici vedoucí Kolejí a menz byla vybrána Ing. Miluše Valdová. 

• Na pozici kancléře byl vybrán Mgr. Michal Zima, současný člen rozšířeného kolegia 
rektora. 

• Rozpočet státu na vysoké školství by v tomto roce neměl klesat, vzhledem k inflaci však 
bude fakticky nižší. Stát se v současnosti nachází ve stavu rozpočtového provizoria. 

• Netransparentní řízení Kolejí a menz v minulosti – podezřelé hospodaření a zadávání 
zakázek bez výběrových řízení na základě výjimek z opatření rektora. 

• Neschválena restrukturalizace zápůjčky FHS. V případě Mephared 2 neprošel převod 
půjčky na dotaci, ale byla schválena vnitrouniverzitní dohoda o financování fakultami 
a univerzitou. 

Schváleny finance na nákup elektronických informačních zdrojů dle původního návrhu. 
Hlasování: Přijato tichým souhlasem. 
Závěr: AS FaF UK vzal na vědomí informace od vedení fakulty. 
 
5. Žádost o postoupení smlouvy o nájmu kantýny v areálu FaF UK 
 
Předseda AS UK prof. Zimčík požádal tajemnici fakulty o představení materiálu. V minulém 
roce byla z důvodu mateřské dovolené paní Moniky Orlovské postoupena smlouva 
o pronájmu kantýny na pana Rolanda Orlovského. V souvislosti s ukončením mateřské 
dovolené navrhuje děkan fakulty převést práva a povinnosti zpátky na paní Orlovskou. 
 
Hlasování: 16-0-1 (ano-ne-zdržel se) 
Závěr: AS FaF UK projednal záměr postoupit smlouvu o nájmu prostor kantýny v budově 
Farmaceutické fakulty UK v Hradci Králové, Akademika Heyrovského 1203, z pana Rolanda 
Orlovského na paní Moniku Orlovskou, s účinností od 1. 1. 2022, a vyjadřuje s ním souhlas. 
 
6. Informace o krátkodobých pronájmech prostor FaF UK v roce 2021 
 
V souladu se Statutem Univerzity Karlovy předkládá děkan fakulty AS FaF UK seznam 
pronájmu fakultních prostor, které nepřekročily 48 hodin. 
 
Hlasování: Přijato tichým souhlasem. 
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Závěr: AS FaF UK vzal na vědomí informaci o smlouvách o krátkodobém pronájmu prostor FaF 
UK uzavřených v roce 2021. 
 
7. Projednání změn Akreditačního řádu UK. 
 
Vzhledem k novelizaci řady vnitřních předpisů UK byly akademické senáty všech fakult 
osloveny s žádostí o vyjádření se k uvedeným změnám. Z řad senátorek a senátorů FaF UK 
nevzešly žádné připomínky. 
 
Hlasování: 17-0-0 (ano-ne-zdržel se) 
Závěr: AS FaF UK vzal na vědomí změny Akreditačního řádu UK a nemá k předloženému 
dokumentu žádné připomínky. 
 
8. Projednání změn Pravidel pro hospodaření UK 
   
Hlasování: 17-0-0 (ano-ne-zdržel se) 
Závěr: AS FaF UK vzal na vědomí změny Pravidel pro hospodaření UK a nemá k předloženému 
dokumentu žádné připomínky. 
 
9. Projednání změn Stipendijního řádu UK 
 
Hlasování: 17-0-0 (ano-ne-zdržel se) 
Závěr: AS FaF UK vzal na vědomí změny Stipendijního řádu UK a nemá k předloženému 
dokumentu žádné připomínky. 
 
10. Projednání změn Jednacího řádu Akademického senátu UK 
 
Hlasování: 15-0-2 (ano-ne-zdržel se) 
Závěr: AS FaF UK vzal na vědomí změny Jednacího řádu Akademického senátu UK a nemá 
k předloženému dokumentu žádné připomínky. 
 
Na návrh z pléna, aby i AS FaF UK mohl zasedat hybridně, zareagovala senátorka AS UK Mgr. 
Voříšková, že není jisté, zda hybridní zasedání AS UK bude schváleno, návrh nemá 
jednoznačnou podporu. 
 

11. Různé 
 

Schválení zápisu z 10. zasedání AS FaF UK ze dne 15. 12. 2021. 

Hlasování: 15-0-2 (ano-ne-zdržel se) 

Závěr: AS FaF UK schválil zápis z 10. zasedání AS konaného dne 15. 12. 2021. 
 

Z důvodu svého navržení na posty v kolegiu děkana byli členové AS FaF UK informováni prof. 

Zimčíkem a doc. Kučerou o vzdání se mandátu senátora k 31. 1. 2022. V souladu s Volebním 

řádem AS byli osloveni náhradníci ze skupiny akademických pracovníků (dr. Kastner, dr. 

Vokřál) a na únorovém zasedání se ujmou svých funkcí. AS vzal tuto informaci na vědomí. 
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Senátorka Hana Janovcová přednesla prosbu, se kterou se na ni obrátila řada studentů třetího 

ročníku. Studenti se v blížícím zkouškovém období soustředí zejména na dva předměty, 

ze kterých budou skládat průběžné státní zkoušky, a ocenili by, kdyby byly kontroly studia 

z těch zbylých umožněny garanty předmětů v průběhu letního semestru a letního 

zkouškového období. V tomto duchu byl předložen návrh usnesení. 

Do diskuse se zapojili dr. Babica (opakovaně), doc. Krátký a senátorka H. Janovcová. Prof. 

Štaud přislíbil i za SO spolupráci. 

 

Hlasování: 11-2-4 (ano-ne-zdržel se) 
Závěr: AS FaF UK projednal návrh na častější vypisování termínů nestátnicových předmětů 

ze zimního semestru v ročnících obsahujících státní závěrečné zkoušky mimo zkouškové období a 

v letním zkouškovém období, tento návrh podporuje a žádá studijní oddělení i garanty těchto 

předmětů o aktivní spolupráci. 

 

Předsednictvo AS FaF UK navrhlo termín dalšího, 12. zasedání AS FaF UK na čtvrtek 3. 2. 2022 

od 14:00. V tomto termínu se bude konat z důvodu potřeby brzkého vyjádření se k členům 

kolegia nastupujícího děkana a schválení složení Vědecké rady FaF UK a Disciplinární komise 

FaF UK. 

 

Hlasování: 17-0-0 (ano-ne-zdržel se) 

Závěr: AS FaF UK určil termín následujícího řádného zasedání na 3. 2. 2022 od 14 hod. 

 

Vzhledem ke každoročním volbám nového předsednictva vyzval místopředseda AS UK doc. 

Krátký k zasílání návrhů na předsedu a místopředsedy AS FaF UK k rukám končícího 

předsednictva. 

 

Hlasování: Přijato tichým souhlasem. 

Závěr: AS FaF UK vzal na vědomí informace z bodu Různé. 
 

Předseda senátu prof. Petr Zimčík poděkoval za účast na 11. zasedání AS FaF UK a za práci 

v senátu po celou dobu uplynulých 12 měsíců. Následovalo pohoštění a volný program. 

 

11. zasedání AS FaF UK bylo ukončeno v 15:50 hodin. 

 

Zapsal:  Tomáš Jan 

 

Ověřili:  prof. PharmDr. Petr Zimčík, Ph.D. 

doc. PharmDr. Mgr. Martin Krátký, Ph.D. 

 

V Hradci Králové 25. ledna 2022 
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Příloha č. 1: Usnesení přijatá na 11. zasedání AS FaF UK dne 12. ledna 2022 

 

Usnesení 11-1: AS FaF UK schválil program 11. zasedání AS FaF UK. 
Usnesení 11-2: AS FaF UK vzal na vědomí informace od vedení fakulty. 
Usnesení 11-3: AS FaF UK vzal na vědomí informace ze zasedání AS UK a komisí AS UK. 
Usnesení 11-4: AS FaF UK projednal záměr postoupit smlouvu o nájmu prostor kantýny 

v budově Farmaceutické fakulty UK v Hradci Králové, Akademika 
Heyrovského 1203, z pana Rolanda Orlovského na paní Moniku 
Orlovskou, s účinností od 1. 1. 2022, a vyjadřuje s ním souhlas. 

Usnesení 11-5: AS FaF UK vzal na vědomí informaci o smlouvách o krátkodobém 
pronájmu prostor FaF UK uzavřených v roce 2021. 

Usnesení 11-6: AS FaF UK vzal na vědomí změny Akreditačního řádu UK a nemá 
k předloženému dokumentu žádné připomínky. 

Usnesení 11-7: AS FaF UK vzal na vědomí změny Pravidel pro hospodaření UK a nemá 
k předloženému dokumentu žádné připomínky. 

Usnesení 11-8: AS FaF UK vzal na vědomí změny Stipendijního řádu UK a nemá 
k předloženému dokumentu žádné připomínky. 

Usnesení 11-9: AS FaF UK vzal na vědomí změny Jednacího řádu Akademického senátu 
UK a nemá k předloženému dokumentu žádné připomínky. 

Usnesení 11-10: AS FaF UK schválil zápis z 10. zasedání AS konaného dne 15. 12. 2021. 
Usnesení 11-11: AS FaF UK bere na vědomí vzdání se mandátu senátorů prof. PharmDr. 

Petra Zimčíka, Ph.D., a doc. PharmDr. Radima Kučery, Ph.D., k 31. 1. 
2022. 

Usnesení 11-12: AS FaF UK projednal návrh na častější vypisování termínů 
nestátnicových předmětů ze zimního semestru v ročnících obsahujících 
státní závěrečné zkoušky mimo zkouškové období a v letním 
zkouškovém období, tento návrh podporuje a žádá studijní oddělení i 
garanty těchto předmětů o aktivní spolupráci. 

Usnesení 11-13: AS FaF UK určil termín následujícího řádného zasedání na 3. 2. 2022 
od 14 hod. 

Usnesení 11-14: AS FaF UK vzal na vědomí informace z bodu Různé. 
 
 
Zapsal: prof. PharmDr. Petr Zimčík, Ph.D. Ověřil: doc. PharmDr. Mgr. Martin Krátký, Ph.D. 


